
مهرداد لاهوتی عضو حزب اعتدال و توسعه: 

قصد ندارم

یعنی خیانت یا بی سوادی!

به جهنم می روید

هماهنگی اپوزیسیون 

فعلا خبری نیست

حمایت نمی کنند

سر حرفم هستم

عادل فردوســی پور درباره ســفرش به قطر و گزارش بازی فینال جام 
قهرمانان آســیا توضیحاتی ارائه کرد. عادل فردوسی پور گزارشگر فوتبال و 
تهیه کننده تلویزیون درباره سفرش به قطر گفت: به دعوت ای اف سی و برای 
گزارش بازی فینال می روم که از اینستاگرام رسمی ای اف سی به صورت زنده 
پخش خواهد شد و از این بابت خوشحالم که می توانم این مسابقه را برای 
مردم گزارش کنم. وی در ادامه در واکنش به برخی شــایعاتی که در برخی 
کانال های تلگرامی درباره مذاکره این مجری و برنامه ســاز مطرح تلویزیون 
با شبکه فارسی زبان مطرح شده بود، گفت: با هیچ شبکه فارسی زبان خارج 
از کشــور قصد مذاکره ندارم و قبلا هم گفتم که در شــبکه های فارسی زبان 
خارج از کشــور قصــد فعالیت ندارم. عادل فردوســی پور در پایان گفت: 

دوستان مغرض چون گذشته جوسازی و شایعه پراکنی نکنند

خطیب جمعه مشــهد گفت: فرقی بین آمریکا و ســه کشور اروپایی 
نمی کند، هم اروپایی ها چنین جانوران درنده هستند و هم آمریکایی ها چنین 
عناصر ناپاک وحشــی هســتند، این ها دشمن ما هستند، ما به این ها التماس 
کنیم که تحریم را از ما بردارند؟ اصلًا فکرش یا جهالت اســت یا خیانت، 
آنانی که حرفش را می زنند، یا این قدر نفهم و نادان و بی ســواد هســتند که 
چیزی نمی فهمند، دشمن شناس نیستند و یا نخیر، دستشان در دست دشمن 
خائن هستند و آمدند دست به چنین عمل خائنانه ای بزنند، با چنین دشمنی 

که الآن دارد با ما این طور معامله می کند.

کاظــم صدیقی امام جمعه موقت تهران در ســخنان آدینه ای خود که 
از ویژه برنامه رادیویی »در ســاحت حضور« پخش شد، با اشاره به اهداف 
متعالی الهی از خلق جهان هستی گفت: انسان ها به سوی سعادت در حرکت 
هستند، اما اگر راه را اشتباهی رفته و افراد نادرست را به عنوان الگو برگزینند 
بدون شــک دچار خسران شده و وارد جهنم می شوند. کاظم صدیقی امام 
جمعه موقت تهران در سخنان آدینه ای خود که از ویژه برنامه رادیویی »در 
ســاحت حضور« پخش شــد، با اشاره به اهداف متعالی الهی از خلق جهان 
هســتی گفت: انسان ها به سوی ســعادت در حرکت هستند، اما اگر راه را 
اشــتباهی رفته و افراد نادرست را به عنوان الگو برگزینند بدون شک دچار 
خســران شده و وارد جهنم می شوند. امام جمعه موقت تهران بر ضرورت 
توجه همه مردم و مســئولان به توصیه های دلسوزانه رهبر حکیم و فرزانه 
انقلاب تأکید کرد و گفت: امروز همه آحاد جامعه به ویژه مسئولان نباید با 
ســخان و اعمال و رفتار خود دوقطبی ســازی کنند و دشمنان کشور را شاد 
نکنند؛ دشــمنان از ما هیچ گاه خشنود نمی شــوند تا دست از اعتقاداتمان 
برداریم. وی با انتقاد از گرانی ها، تورم، بی ثباتی و واردات بی رویه تصریح 
کرد: مسئولان نسخه های بیگانه را الگوی اقتصادی جامعه قرار ندهند و هر 
آنچه برای خود می پســندند برای مردم هم بخواهند و به جنوب شهری ها 

و محرومان توجه داشته باشند.

عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس با بیان اینکه خدمات حفاظتی و 
اطلاعاتی توســط ســرویس های امنیتی خاص به زم داده می شد، گفت:  زم 
لطماتی را به کشــور و ملت ایران زد که می توانم به کمک او برای افزایش 
ترور، اغتشــاش اشاره کنم. فداحسین مالکی عضو کمیسیون امنیت ملی و 
سیاســت خارجی مجلس شورای اسلامی ، اظهار داشت: روح الله زم یک 
مهــره به تمام معنا بــرای غربی ها به منظور اقدامات خبیثانه علیه جمهوری 
اســلامی بود و آنها برای کمک به او و توســعه کارهای تخریبی اش علیه 
ایــران برنامه ریــزی زیادی کرده بودند. وی افزود: در چهل ســال اخیر و 
پس از پیروزی انقلاب اسلامی مهره ای نظیر او که سیستم های اطلاعاتی و 
امنیتی چند کشور پشت یک عنصر معاند قرار گیرند را کمتر دیده ام. عضو 
کمیسیون امنیت ملی مجلس تصریح کرد: روح الله زم لطماتی را به کشور و 
ملت ایران زد که می توانم به کمک او برای افزایش ترور، اغتشاش و همصدا 
شــدن رسانه های مختلف معاند جمهوری اسلامی اشاره کنم. مالکی گفت: 
مــا در ظاهر آمدنیوز را می دیدیم ولی این کانال تلگرامی موجب هماهنگی 
همه اپوزیسیون علیه جمهوری اسلامی شده بود که انجام اقدامات خرابکانه 

از جمله این هماهنگی ها محسوب می شود.

رییس کمیسیون بهداشت مجلس شورای اسلامی بیان کرد: واکسن کرونای 
بنیاد برکت مجوز فاز اول آزمایش انســانی خود را دریافت کرده اســت و اوایل 
دی ماه نیز آزمایش های خود را آغاز خواهد کرد. همچنین واکسن های تولیدی 
انســتیتو رازی نیز تا چند روز آینده مجوزهای فاز اول آزمایش انســانی خود را 
دریافت خواهد کرد، ولی خوشبینانه ترین کارشناسان معتقدند که زودتر از خرداد 
و تیرماه سال آینده به تولید انبوه واکسن کرونا دست پیدا نخواهیم کرد. حسینعلی 
شهریاری درباره واردات واکسن کرونا گفت: تا این لحظه نتوانسته ایم منابع ارزی 
لازم برای خرید واکسن کرونا را تامین و این پول را به خارج از کشور منتقل کنیم 
و احتمال دارد که همانند مشکلی که در مورد واکسن آنفلوآنزا داشتیم، به طوری 
که پول تهیه این واکســن را تامین به و خارج از کشــور منتقل کنیم اما نتوانستیم 
واکسن آنفلوآنزا را وارد کنیم. هم اکنون نیز احتمال می رود که برای تهیه واکسن 
کرونا نیز با این مشکل روبه رو شویم؛ بنابراین، تمام امید ما تولید واکسن کرونا 

در داخل کشور است.

غلامرضا ظریفیان، فعال سیاســی اصلاح طلب درباره پیامدهای سیاســی 
حمایت حزب اعتدال و توســعه از علی لاریجانی و نســبت آینده این حزب با 
اصلاح طلبان گفت: »اگر حزب اعتدال و توســعه از علی لاریجانی حمایت کند 
باید بپذیریم که دیگر همراه با اصلاح طلبان نیست، زیرا اصلاح طلبان تا اینجای 
کار مشــغول بررســی چگونگی ورود به انتخابات هستند و می خواهند راهبرد 
انتخاباتی، مانیفســت و شیوه ورودشان به انتخابات را در یک مجمع اجماع ساز 
بررسی کنند تا بعد از همه اینها به بررسی نامزد مورد اجماع بپردازند. اگر حزب 
اعتدال و توسعه از حالا و نگهانی اعلام کند که آقای لاریجانی حمایت می کند، 
عملا راهش را به همه شکل از اصلاح طلبان جدا کرده است.« این فعال سیاسی 
درباره ائتلاف اصلاح طلبان با حســن روحانی و حزب متبوعش یعنی اعتدال و 
توسعه در این سال ها اظهار کرد: »اصلاح طلبان نخواستند مانند اصولگرایان خلاف 
اخلاق سیاسی رفتار کنند. اصلاح طلبان سهم مهمی در رأی  آوردن آقای روحانی 
داشتند؛ هرچند برخی از نزدیکان آقای روحانی که اتفاقا نفوذ بالایی در دولت هم 
دارند، توهماتی داشتند که اگر اصلاح طلبان نبودند هم روحانی رأی می آورد اما 
تأثیر اصلاح طلبان در رئیس جمهور شدن آقای روحانی یک واقعیت تاریخی است 
که نمی شود انکار کرد. اصلاح طلبان با تکیه بر همین موضوع سعی کردند تا آخرین 
لحظه مقابل روحانی نایستند کاری که اصولگرایان در حق احمدی نژاد نکردند«.

لیلاز عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی در واکنش به انتقادها 
از او برای مقایسه عملکرد دولت مصدق با روحانی گفت: هنوز سر حرفم هستم 
رکورد اقتصاد بدون نفت مصدق را دولت روحانی شکست؛ صادرات غیرنفتی 
در دولت مصدق افزایش شــدیدی یافت اما صادرات از اسفند گذشته تا خرداد 

امسال تقریباً صفر شد.

اخبار ویژه ...
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لاریجانی کنار نرفته است

سرویس سیاســی- هر چه در 
اردوگاه اصولگرایان انقلابی موضوع 
صحبت درباره چگونگی رســیدن 
بــه نامزد واحد داغ اســت و تاکنون 
چهره هــای زیادی بــرای آمدن به 
صحنه اعلام آمادگی کردند یا پالس 
هایی دادند که در حال تصمیم گیری 
هســتند اما سایر سلایق سیاسی اعم 
از اصولگرایان میانه رو، اعتدالی ها و 
اصلاح طلبان خیلی موضوع روشنی 
ندارند و به نوعی در بلاتکلیفی به سر 
می برند. آنچه این روزها به چشم می 
خورد گمانه زنی درباره احیای مدل 
ائتلاف در میان این سه ضلع همانند 

سال 92 و 96 است. 
کمــا اینکه حــزب کارگزاران 
و حزب اعتدال و توســعه به سمت 
حمایت از علی لاریجانی سوق پیدا 
کرده انــد و امیدوارند اصولگرایان 
میانه رو و اصلاح طلبان نیز براساس 

واقعیــت هــای صحنه بــه چنین 
تصمیمی برسند.

مهرداد لاهوتــی در گفتگو یی  
درباره موقعیــت علی لاریجانی در 
انتخابات ریاســت جمهوری 1400 
گفــت: آقای لاریجانی شــخصیتی 
فراجناحی است، منافع ملی کشور را 
همیشه در تصمیماتش لحاظ می کند 
و خوشامد یا ناخوشایندی جریانات 
سیاسی را ملاک تصمیم گیری قرار 

نمی دهد.
وی علی لاریجانی را شخصیتی 
ولایــی خواند و افزود: او در عرصه 
های مختلف تقنینــی، دیپلماتیک، 
اجرایی و فرهنگی نقش آفرین بوده 
و در ســطح دنیا شناخته شده است. 
آقــای لاریجانی به امور و مســائل 
کشــور، منطقه و بین المللی تسلط 
دارد بنابراین یک شــخصیت جامع 

الطراف محسوب می شود.

عضو حزب اعتدال و توســعه 
با بیــان اینکه بــرای کاندیداتوری 
آقــای لاریجانی دو مولفــه را باید 
مدنظر قرار داد، اظهار کرد: نخســت 
احزاب و جریان های سیاســی باید 
از او درخواست کنند و ثانیا او برای 
کاندیدا شــدن تصمیــم بگیرد. تا به 
امروز هنوز کسی صحبت مشخصی 
از آقــای لاریجانــی نــدارد که او 
صراحت بیان کرده باشد می خواهد 
نامزد انتخابات ریاســت جمهوری 

شود.
وی با اشاره به دیدارهای متعدد 
خود با علــی لاریجانی بعد از پایان 
مجلــس دهــم، افزود: بــا توجه به 
شرایط حساسی که کشور دارد همه 
بزرگان سیاسی از آقای لاریجانی به 
عنوان گزینه مناســب برای نامزدی 
در انتخابات ریاســت جمهوری یاد 

می کنند. 

اگــر ذره بیــن برداریــم و در 
زندگی هر کســی جستجو کنیم در 
کنار چهار حُســن، شاید یک عیب 

هم پیدا شود.
ایــن فعال سیاســی اعتدالگرا 
درباره خداحافظی و کنارگیری علی 
لاریجانی از عرصه سیاســی کشور، 
یادآور شــد: تصور من چنین نیست 
و این حرف را قبول ندارم، او جایی 
که تشخیص دهد وجودش می تواند 
موثر باشد همراهی خواهد کرد و این 
طور نیست که کار را رها کند و کنار 
بــرود. هم اکنون نیــز رهبر انقلاب 
موضــوع همکاری اقتصادی با چین 
را به آقای لاریجانی محول کرده اند 
و او نیز این موضوع را به خوبی دارد 
دنبال می کند بنابراین پای کار است.
وی درباره امکان نامزد ائتلافی 
شــدن علی لاریجانــی توضیح داد: 
باید ایــن موضوع از آقای لاریجانی 
خواسته شــود. امثال لاریجانی بیت 
المال محسوب می شوند، با توجه به 
شــرایط کشور عقلا و تصمیم گیران 
دو جریــان اصولگرا و اصلاح طلب 
ابتــدا باید با هم بنشــینند و تصمیم 
بگیرند. اگر به جمع بندی رســیدند 
می توانند از آقای لاریجانی بخواهند 
که نامزد انتخابات ریاست جمهوری 
شــود. اگــر }از طــرف دو جریان 
سیاسی{ از آقای لاریجانی خواسته 
شود، این مسئله می تواند در تصمیم 
گیری آقای لاریجانی اثرگذار باشد.  
لاهوتی درباره خبر دیدار علی 
لاریجانی و رئیس دولت اصلاحات 
تأکید کرد: این مســئله برای خودم 
سئوال بود و به همین علت موضوع 
را از افراد موجــه و نزدیک به آقای 
لاریجانی سئوال کردم، آنها این خبر 
را تکذیب کردند و گفتند »آن عکس 

برای دیدارهای گذشته بود«.

  عضو حزب اعتدال و توسعه گفت:امثال لاریجانی بیت المال محسوب می شوند، با توجه به شرایط کشور عقلا و تصمیم گیران دو جریان اصولگرا و اصلاح 
طلب ابتدا باید با هم بنشینند و تصمیم بگیرند. اگر به جمع بندی رسیدند می توانند از آقای لاریجانی بخواهند که نامزد انتخابات ریاست جمهوری شود. اگر }از طرف دو 

جریان سیاسی{ از آقای لاریجانی خواسته شود، این مسئله می تواند در تصمیم گیری آقای لاریجانی اثرگذار باشد.  

سرویس سیاسی- گرامی مقدم 
گفت: هنوز برای قضاوت زود اســت 
و باید قدری جلوتر بریم. شــاید اگر 
اعتدال و توســعه برآورد کند که نامزد 
اصلاح طلبــان احتمــال رای آوری 
دارد، رفتــار خود را تغییر می دهد و به 
برنده شــدن فکر می کند نه وزن کشی. 
انتخابات ریاســت جمهوری نزدیک 
اســت و هر یک از جریانات سیاسی 
به دنبــال یافتن نامزد مناســب خود 
است. حزب اعتدال و توسعه که میانه 
اصلاح طلبی و اصولگرایی قرار گرفته نیز از این قاعده مستثنی نیست. وزن سیاسی 
ایــن حزب دولتی، اما به قدری نیســت که به تنهایــی کاری پیش ببرد، ائتلاف با 
اصلاح طلبان نیز به واسطه تجربه دولت روحانی و ناامیدی اصلاح طلبان، ناممکن 
شــده است. اینطور که به نظر می رســد اعتدال گرایان، اما گزینه استفاده از نامزد 
حزبی را نیز از روی میز برداشــته و مثل چند ماه قبل دنبال مطرح کردن نوبخت، 
ظریف یا حتی واعظی و جهرمی نیستند. شنیده های خبرنگار نامه نیوز حاکی از آن 
است که اعتدال و توسعه اراده کرده تا در انتخابات 1400 پشت لاریجانی بایستند. 
اینکه این حزب در موفقیت لاریجانی چقدر موثر است، بحث مفصلی است، اما 
قبل از آن باید به این پرســش پرداخت که چرا از تمرکز بر نیرو های خود دســت 
کشیده است؟! اسماعیل گرامی مقدم، سخنگوی حزب اعتماد ملی به بررسی این 

موضوع می پردازد. 
*گفته می شــود که حزب اعتدال و توســعه بــه حمایت از آقای 
لاریجانی در انتخابات ۱۴۰۰ تمایل پیدا کرده است. به نظر شما چرا این 
حزب گزینه های خود از جمله محمدجواد ظریف، محمدباقر نوبخت و 
حتی واعظی و جهرمی که گا ها از آنان نام برده می شد؛ را کنار گذاشته 

است؟
حزب اعتدال و توســعه ســعی می کند که بیشتر به بال راست خود که بیشتر 
جرایانات راست معتدل در آن کرسی دارند، تمایل داشته باشد. از آنجایی که این 
رویکرد در گذشــته هم جواب داده اســت - به هر حال روحانی هم به سمت بال 
راســت اعتدال و توســعه گرایش دارد – این رویکرد را دنبال می کنند.  اعتدال و 
توســعه بر اســاس تجربه خود به بال راست اعتدال و توسعه تمایل یافته و به نظر 
می رسد که بی راه هم نرفته اند. دلیلش این است که اولویت اول آنان این است که 
نامزدشان از فیلتر شورای نگهبان رد شود لذا باید گزینه خود را از منتهی علیه جناح 
راست انتخاب کنند و آن فرد هم کسی غیر از آقای لاریجانی نیست. البته هنوز برای 
قضاوت زود است و باید قدری جلوتر بریم. شاید اگر اعتدال و توسعه برآورد کند 
کــه نامزد اصلاح طلبــان احتمال رای آوری دارد، رفتار خود را تغییر می دهد و به 

برنده شدن فکر می کند نه وزن کشی. 
*به فیلتر شــورای نگهبان اشــاره کردید، اما سایر گزینه های 
اعتدال و توسعه نیز این شانس را دارند که از فیلتر مورد اشاره عبور 

کنند. مثلا آقای ظریف.
من که اولین بار است و از شما می شنوم که آقای ظریف عضو حزب اعتدال 

و توسعه است. ظریف را نمی تواند در اعتدال و توسعه تعریف کرد. 
*قطعا آقای ظریف به عنوان وزیر خارجه نمی توانند زیر پرچم 
یک حزب خاص باشــند، اما از نظر گرایش های سیاســی به اعتدال و 

توسعه نزدیک هستند. حداقل اینکه اصلاح طلب نیستند.
آقای ظریف از نظر گرایش سیاسی راست نیست، اما لازم اینکه ببینیم به کدام 
دسته بندی جناح اصلاح طلب نزدیک است، عیارسنجی او در یک انتخابات مثل 
انتخابات ریاست جمهوری است.  به هرحال، من فکر می کنم که اگر ظریف تمایل 
داشــته باشد و نامزد شود، قابل بررسی در بسیاری از گروه های اصلاح طلب هم 
خواهد بود. اما فعلا خود او تمایل ندارد. شاید اگر او ابراز تمایل کرده بود اعتدال 

و توسعه نیز به او تمایل نشان می داد نه لاریجانی. 
*گفتید اگر نامزد اصلاح طلبان حضور داشــته باشد، اعتدال و 
توسعه ممکن است به سوی اصلاح طلبان بیاید. اگر نامزد اصلاح طلبان 
حذف شود و این جریان از لاریجانی حمایت نکند – حداقل تا این لحظه 
موضع احزاب اصلاح طلب غیر از کارگزاران همین است – حزب اعتدال 

و توسعه چطور روی رای آوری لاریجانی حساب خواهد کرد؟
آن هــا قبل از آنکه به رای آوری فکر کنند، روی مســاله صلاحیت ها بحث 
می کند و گمانه زنی آنان این اســت که شــاید لاریجانی تنها نامزدی است که در 
بین اصلاح طلبان و اعتدال گرایان باقی بماند. به همین دلیل بر مبنای یک حدس و 
گمان به سوی لاریجانی می روند. اما اگر نامزد اصلاح طلبان در صحنه بماند، قاعدتا 
اتفاق سال 92 تکرار نخواهد شد و اصلاح طلبان به نفع اعتدالیون کنار نمی کشند، 
چون لطمات سنگین و آسیب های بسیاری گران سنگی را تحمل کرده اند و دیگر 
شدنی نیست که اصلاح طلبان – حتی اگر نامزد نداشته باشند – برای نامزد دیگری 

هزینه کنند.
 آن هم به صورت بی حســاب و کتاب که بعد از پیروزی خانه پاستور کاملا 
متعلق به اعتدال و توســعه شــود. به نظر من دیگر این اتفاق نخواهد افتاد و اگر 
نامزد های جریان اصلاح طلب تایید صلاحیت بگیرند، با توجه به اینکه ماشــین 
انتخاباتی اصلاح طلبان بسیار پرقدرت است و می تواند در جامعه تحول ایجاد کند، 
با مطرح کردن مطالبات مردم به صورت جسورانه، شجاعانه و دلسوزانه به جامعه 
امید خواهد داد و در این صورت نامزد اصلاح طلبان شانس بیشتری خواهد داشت. 
*در این صورت اعتدال و توسعه هم احتمالا به سوی اصلاح طلبان 

خواهد چرخید، اما اگر این طور نشود ...
اجــازه دهید قبل از اینکه فراموش کنم، نکته دیگری را هم بگویم. شــما به 
کارگزاران و تمایل به حمایت از لاریجانی اشاره کردید، اما تا جایی که من اطلاع 
دارم، کارگــزاران هنوز تصمیمــی درباره حمایت از نامزد خارج از حزب نگرفته 
و بیشتر حول محور آقایان محسن هاشمی و آقای جهانگیری بررسی می کند. از 
افرادی هم اسم برده شده، اما به نظر من حوزه تحقیق وبررسی حزب کارگزاران، 
بیشــتر داخلی است. مگر آنکه چهره های شاخص آنان اعلام نظر جدیدی داشته 

باشند. 
*پیش بین شما این اســت که اگر نامزد اصلاح طلبان در صحنه 
نماند، آنان با نامزد دیگری هم بازی نمی کند. در این صورت شــانس 

لاریجانی و اعتدال و توسعه چقدر شانس پیروزی دارد.
اگر اصلاح طلبان از نامزد اعتدال توســعه - هر کســی که باشــد - حمایت 
نکنند، با توجه به تجربه احتمال پیروزی آنان به شــدت افت می کند. مگر اینکه 
نامزد باقی مانده مناســبات جدیدی را با اصلاح طلبان تعریف کند. آن مناســباتی 
که آقای روحانی با اصلاح طلبان تعریف کرد، محکوم به شکست است؛ بنابراین 
اصلاح طلبان سرمایه اجتماعی خود را صرف یک شکست دیگر نمی کنند. چون 
بسیار مهم است که فرد بعد از رئیس جمهور شدن با اصلاح طلبان چطور برخورد 
می کند. آیا مثل حسن روحانی اصلاح طلبان را پشت در پاستور پیاده می کند یا اینکه 
اگر سرمایه اجتماعی اصلاح طلبان را به کار گرفت، سرمایه تخصصی اصلاح طلبان 
را هم در پیگیری مطالبات مردم استفاده می کنند. آن تجربه تلخ دوران روحانی که 
فرمان را کلا به راست پیچاند و اصلاح طلبان و جامعه را ناامید کرد، دیگر نخواهد 

افتاد.
این خیال خامی اســت که برخی تصور می کنند، اگر دســت اصلاح طلبان 
خالی بماند، پشت نامزد اعتدال و توسعه می روند. دیگر با این برآورد و این فرمان 
نامزدی پیروزی نمی شود. البته ما اصلاح طلبان قطعا نامزد هایی معرفی می کنیم که 
شورای نگهبان و حاکمیت آنان را بپذیرند. در این صورت به نظر می رسد که بتوان 
تا حدودی یخ انتخابات را باز کرد و مشــارکت که در انتخاب گذشته فاجعه آمیز 

بود را ترمیم کرد. 

گرامی مقدم سخنگوی حزب اعتماد ملی:

اعتدال و توسعه دنبال برنده شدن 
است نه وزن کشی

سیاسی

دلخوش سخنگوی کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس:

لایحه بودجه ۱۴۰۰ نیازمند اصلاحات 
زیادی است

سرویس سیاســی- سید کاظم 
دلخوش با اشــاره به لایحه بودجه 
1400 گفــت: در بودجه کشــور ما 
نفــت حــرف اول می زنــد در این 
لایحــه نیز در این حوزه دو میلیون و 
۳00 هزاربشــکه در نظر گرفته شده 
اســت،اما در این شرایطی که ما نمی 
توانیم نفتی بفروشــیم مجلس باید 

برای آن چاره ای بیندیشد.
نماینده مردم صومعه ســرا در 
مجلس عنوان کــرد: این دولت هم 
نهایتا تــا چند ماه دیگر بر ســرکار 
است قرار است دولت بعدی سر کار 
بیاید،به همین دلیل باید بررسی شود 
آیا می توان بودجه را ســه دوازدهم 
یا دو دوازدهم نوشــت یا خیر، اما به 
نظر من این امر مقدور نیست چرا که 
دولت بعدی تا کارهای اولیه خود را 

انجام دهد زمان بر است.
سخنگوی کمیسیون حقوقی و 
قضایــی مجلس عنوان کرد: با توجه 
به این شرایط تنظیم و بررسی بودجه 
سخت شده است، موضوع مالیات، 
موضوع بودجه شرکت های عمومی 
و درآمد نفت از مواردی اســت که 
بــه آنگونه که قید شــده قابل تحقق 
نیست، از سوی دیگر تحقق و تامین 
درصــد افزایش حقــوق کارکنان 
بخش هــای مختلــف، یارانه پیش 
بینی شده و تامین امکانات جامعه و 
تحقق اهداف آموزشی و پروژه های 
عمرانی مربوط به آموزش و پروش 

به عقیده من خیلی سخت است.
وی اضافــه کرد: بایــد منتظر 
تصمیم مجلس باشــیم،این مواردی 
کــه بیان کردم کار مــا را در مجلس 

ســخت کرده اســت، در واقع این 
لایحــه نیازمند اصلاحــات زیادی 
اســت ولی مجلس هــم نمی تواند 
تغییراتــی اساســی در لایحه ایجاد 
کند و همین موضوع میان مجلس و 

شورای نگهبان مشکل ایجاد خواهد 
کــرد چرا که این لایحه نباید به طرح 
تبدیل شود، باید منتظر باشیم و ببینیم 
که نگاه شورای نگهبان در خصوص 

عاقبت این لایحه چه خواهد بود.

  سخنگوی کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس ضمن اینکه معتقد است تحقق بسیاری از پیش بینی های دولت در لایحه بودجه ۱۴۰۰ دشوار است 
بر همین اساس این لایحه را نیازمند اصلاحات بسیار می داند. 
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هتل سارا برگزار می گردد حضور بهم رسانند .
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